
در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی

مسائل اصلی اقتصاد کشور بررسی شد 
جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی، صبح سه شنبه به ریاست 
رئیس جمهور و با حضور رؤسای قوای مقننه و قضاییه تشکیل شد.به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در این جلسه که در 
راستای منویات رهبر معظم انقلاب و با هدف هماهنگی بیشتر قوا و 
مسئولان در زمینه ضرورت اتخاذ تدابیر و اقتدار بیشتر در برخورد با 
مشکلات اقتصادی کشور تشکیل شد، مسائل اصلی اقتصاد کشور به 
ویژه موضوع اشتغال، ایجاد امنیت و انگیزه های لازم برای سرمایه گذاری 
اجرای  در  که  اشکالاتی  از  برخی  رفع  خصوصی،  بخش  فعالیت  و 
سیاست های اصل 44 قانون اساسی در واگذاری واحدها وجود داشته 
است، مسائل مربوط به نظام بانکی کشور و شرایط اقتصادی کشور پس 
از خروج یکجانبه امریکا از برجام مورد بحث و بررسی قرار گرفت.اعضای 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی در این جلسه با اشاره به اینکه عزم 
قوای سه گانه کشور بر حل مشکلات مردم است، بر ضرورت هماهنگی 
همه جانبه سه قوه برای استفاده از همه ابزارهای در اختیار در راستای 
تصمیم گیری و پیشبرد مسائل اقتصادی کشور تاکید کردند.در این 
جلسه سران قوا با اشاره به اینکه دغدغه هایی که مردم در شرایط فعلی 
بازار دارند، باید مورد توجه قرار گیرد و مطمئنا مورد توجه دولت و 
عالی  شورای  جلسه  کردند  مقرر  بود،  خواهد  کشور  مسئولان  سایر 
هماهنگی اقتصادی به طور منظم تشکیل و مسائل مرتبطی که در 
سطح سه قوه است بررسی و در مورد آنها تصمیم گیری شود.همچنین 
با توجه به تلاش و اعمال فشار امریکا برای پمپاژ تبلیغات منفی به 
منظور ناامید کردن مردم درباره آینده کشور و نظام، مقرر شد ستادی 
با همکاری رسانه ها و صدا و سیما  نمایندگان سه قوه و  با حضور 
وظیفه اش  مهم ترین  که  شود  تشکیل  تبلیغات  و  اطلاع رسانی  برای 
تبلیغاتی منفی دشمن علیه  اطلاع رسانی صحیح در مقابل حرکات 
با  اقتصادی  کشور در رسانه های معاند است.شورای عالی هماهنگی 
تاکید بر اطمینان مردم به تامین کالاهای ضروری آنها و نیز کالاهای 
مورد نیاز واحدهای تولیدی، مقرر کرد دستگاه های مسئول اقدامات 
فوری را در این زمینه انجام دهند.همچنین در این جلسه بر ضرورت کار 
کارشناسی دقیق از جانب ستاد اقتصادی دولت با همفکری صاحبنظران 
اقتصادی کشور در راستای تشویق مردم به سمت فعالیت های اثرگذار 
اقتصادی مانند سرمایه گذاری در بورس و فعالیت های تولیدی تاکید 
شد.سازمان برنامه و بودجه نیز مأمور شد طرح های نیمه تمام دولت را 
با شرایط آسان در اختیار بخش غیردولتی به ویژه بخش خصوصی برای 

تکمیل و بهره برداری قرار دهد.

واکنش ایران به بیانیه مداخله جویانه آمریکا در 
خصوص قصاص ثلاث

سخنگوی وزارت خارجه ضمن محکومیت بیانیه مداخله جویانه 
آمریکا گفت: در جایگاهی نیستید که به دخالت و سیاه نمایی علیه 
اقدامات قانونی داخلی دیگر کشورهای مستقل و قلب حقایق بپردازید.
بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به بیانیه وزارت 
امور خارجه آمریکا در خصوص قصاص متهم، معترف و محکوم به 
حادثه  در  انتظامی  نیروی  پرسنل  و  از شهروندان  تن  شهادت چند 
اظهار  اقدام مداخله جویانه  این  پاسداران، ضمن محکومیت  خیابان 
داشت: متهم ضمن برخورداری از وکیل و پس از طی مراحل قانونی 
و قضایی در محاکم جمهوری اسلامی ایران، به موارد اتهامی اعتراف 
کرده و در نتیجه مجرم شناخته شده و به اجرای حکم قصاص محکوم 
باورها شخصی وی  به  ارتباطی  اساسا حکم مذکور هیچگونه  و  شد 
نداشته است.قاسمی خاطر نشان کرد: دولت آمریکا که امروزه خود 
در نقض تعهدات صریح بین المللی شهره خاص و عام است و طی 
یکسال گذشته از بسیاری از توافقات بین المللی به صورت یکجانبه 
خارج شده و از بار تعهدات و مسئولیت خود شانه خالی می کند و 
قوانین ضد حقوق بشری و تبعیض آمیز مهاجرتی رئیس جمهور این 
کشور، به ویژه سیاست بی رحمانه و ضد انسانی جدا کردن کودکان 
مهاجرین از مادرشان و پدران شان و اسکان آنها در کمپ ها، نه تنها 
موجب اعتراض بسیاری از کشورها، سازمان های بین المللی و افراد و 
شخصیت های جهان شده بلکه نزدیک ترین افراد به کاخ سفید را هم 
به مخالفت و اعتراض واداشته است، در جایگاهی نیست که به دخالت 
و سیاه نمایی علیه اقدامات قانونی داخلی دیگر کشورهای مستقل و 

قلب حقایق بپردازد.

آمریکا پلیس اقتصادی دنیا نیست
برونو لومیر وزیر دارایی فرانسه گفت: کشورهای اروپایی باید در 
انتخاب طرف تجاری خود آزاد باشند. آمریکا نباید پلیس اقتصادی 
دنیا باشد.وزیر دارایی فرانسه روز سه شنبه در گفت و گو با تلویزیون 
فرانسوی BFM در انتقاد از تحریم های فرامرزی آمریکا علیه ایران، 
گفت: آن دسته از شرکت های فرانسوی که به ادامه همکاری با ایران 
تمایل دارند، به خواسته خود دست نخواهند یافت زیرا هرچه باشد باید 
برای کالاهایی که می فروشند یا می سازند، دستمزد دریافت کنند؛ اما 
دریافت این دستمزدها ممکن نیست چون هیچ موسسه مالی اروپایی 
مستقلی با قابلیت پشتیبانی از این شرکت ها وجود ندارد.لومیر افزود: 
اولویت ما ایجاد موسسات مالی اروپایی مستقل است که می توانند 
کانال های مالی ای را میان فرانسه، ایتالیا، آلمان، اسپانیا و دیگر کشورها 
در دنیا فراهم کنند. وی گفت: به موجب تحریم های جدیدی که دونالد 
ترامپ رئیس جمهوری آمریکا در ماه مه )اردیبهشت-خرداد( و پس 
از خروج توافق هسته ای علیه تهران اعمال کرد، هر شرکت خارجی 
که همزمان با فعالیت در ایران با آمریکا نیز تجارت کرده و یا معاملات 
خود را با دلار انجام می دهد، نیز مشمول تحریم و جریمه قرار خواهد 
گرفت. خبرگزاری فرانسه در ادامه خبر خود افزود: لومیر و همتایان 
وی در اتحادیه اروپا در تلاش بوده اند تا معافیت شرکت های خود 
را که پس از انعقاد توافق هسته ای به ایران سرازیر شدند، از تحریم 
های آمریکا، تضمین کنند.شرکت های فرانسوی توتال و PSA پیشتر 
از تصمیم خود برای خروج از ایران خبر داده اند. این در حالیست که 
شرکت خودروسازی رنو اعلام کرده که به رغم بازگشت تحریم ها به 
فعالیت های خود در ایران ادامه خواهد داد.تحلیلگران بر این باورند 
که با توجه به وابستگی بانک های بزرگ به سیستم مالی آمریکا و 
تراکنش با دلار، حمایت از شرکت های چندملیتی در برابر تحریم های 
فرامرزی آمریکا تقریبا »غیرممکن« است. دور نهایی تحریم های جدید 
که متوجه بخش خودروسازی و هواپیماهای مسافربری ایران می شود، 

در ششم اوت )15م مرداد( اجرایی خواهند شد. 

 سفیر آمریکا: نیروی هوایی ما 
مسؤول حمله به سوریه نیست

سفیر آمریکا در بغداد اعلام کرد، هیچ فعالیت هوایی آمریکایی  
در مرزهای عراق با سوریه وجود ندارد.داگلاس سیلیمان، سفیر آمریکا 
در عراق تاکید کرد: نیروی هوایی آمریکا مسؤول حمله ای که علیه 
گروه های حشد شعبی در سوریه انجام شده، نیست.در همین راستا، 
اسامه النجیفی، معاون رئیس جمهوری عراق در بیانیه ای اعلام کرد: 
النجیفی روز سه شنبه با سفیر آمریکا در عراق دیدار کرد.در این بیانیه 
همچنین آمده است: طی این دیدار دو طرف به بررسی پرونده های 
سیاسی مهم و مشترک پرداختند و النجیفی به موضع گیری ائتلاف 
القرار در قبال نقض های صورت گرفته در انتخابات و موافقت پارلمان با 
اصلاحیه سوم قانون انتخابات اشاره کرد.وی همچنین اشاره ای به نقش 
مهم شورای قضایی و دادگاه عالی فدرال در تعیین تکلیف پرونده های 
مطرح شده به گونه ای که با عدالت و منافع کشور همخوانی داشته 
باشد، داشت.طبق این بیانیه، این سفیر از دیدگاه النجیفی درخصوص 
مسأله دعوت مطرح شده از جانب نخست وزیر برای گفت وگو بین 
به  دادن  پایان  جهت  جدی  مشارکت  بر  تاکید  همچنین  و  گروه ها 
مشکلات و پیشبرد روند سیاسی و تاکید النجیفی برای وجود برنامه 
دولتی قادر به حل بحران ها و برآورده ساختن آرمان های ملت، مطلع 
شد.در بیانیه مذکور همچنین آمده است: النجیفی نیز در جریان موضع 
آمریکا درخصوص پرونده های مورد بررسی قرار گرفت و بر تمایل طرف 

آمریکایی به حمایت و کمک به عراق تاکید کرد.

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط جدید 
کشور و عزم جدی دولت آمریکا برای اعمال تحریم های 
و  الله  شاء  ان  گفت:  ایران،  ملت  و  دولت  علیه  ظالمانه 
اتکا  و  دقیق  مدیریت  و  ریزی  برنامه  با  الهی،  فضل  به 
این مرحله  از  آبرومندانه  به منابع و ظرفیت های داخلی 
عبور خواهیم کرد و دشمنان کشور را در محقق کردن 
ناکام خواهیم  ایران  آرزوهایشان علیه جمهوری اسلامی 

گذاشت. 
دکتر اسحاق جهانگیري در جلسه ستاد هماهنگي 
مبارزه با مفاسد اقتصادي که با موضوع جلوگیري از وقوع 
فساد در دوران تحریم ها برگزار شد، اظهار داشت: دولت 
آمریکا برخلاف قوانین بین المللي و با سازوکارهاي جدید 
و  رحمانه  بي  هاي  تحریم  اعمال  با  خودشان  قول  به  و 
با  کشور  اقتصاد  کردن  گیر  زمین  دنبال  به  هوشمند 
هدف اعمال فشار بر زندگي و معیشت مردم است و همه 
دستگاه ها و قوا در این زمینه وظیفه دارند تا با تدبیر و 
برنامه ریزي شرایطي را بوجود آورند که زندگي مردم از 

این بابت دچار لطمه و آسیب نشود.
ادامه داد: مجموعه نظام  معاون اول رییس جمهور 
آماده اداره کشور در هر شرایطي است تا دشمن بداند که 
اسلامي  جمهوري  کردن  گیر  زمین  براي  هایش  برنامه 

ایران محکوم به شکست خواهد بود.
ستاد  سنگین  و  حساس  وظیفه  بر  تاکید  با  وي 
کنوني،  برهه  در  اقتصادي  مفاسد  با  مبارزه  هماهنگي 
تصریح کرد: در شرایط تحریم زمینه هاي بروز فساد بیش 
از زمان هاي دیگر است اما همانطور که بارها تاکید شده 
را همواره  با فساد  با عزم جدي پرچم مبارزه  باید  است 
بالا نگه داریم و با همت همه مسئولان، دامن نظام را از 

مفاسد پاک کنیم.
خاطرنشان  اقتصادي  مفاسد  با  مبارزه  ستاد  رییس 
را  ایران  اسلامي  جمهوري  نظام  هویت  فساد  ساخت: 
تهدید مي کند و باید با مسدود کردن همه روزنه هاي 

بروز فساد، از ناامیدي مردم و لطمه به منافع و حیثیت 
ملي جلوگیري کنیم.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه متاسفانه در 
دوره گذشته و در ایام تحریم شاهد وقوع تخلف ها و بروز 
مفاسد اقتصادي کلان به بهانه دور زدن تحریم ها بودیم 
که علاوه بر آسیب به منافع ملي، موجب نارضایتي مردم 
هم شد، از همه مسئولان خواست تا با آسیب شناسي و 
در جهت  را  خود  مساعي  تمام  عملي  هاي  راهکار  ارائه 

جلوگیري از وقوع فساد در شرایط جدید بکار بندند.
ها  تحریم  پیامدهاي  به  اشاره  با  جهانگیري  دکتر 
و  داد  براي  متعارف  و  رسمي  مجاري  بسته شدن  نظیر 
ستد و تجارت با کشورهاي دیگر،  تجارب کشور در تحریم 
هاي دوره قبل را یادآور شد و گفت: باید با آسیب شناسي 
و همکاري همه دستگاه هاي اجرایي و نظارتي منافذ بروز 
و ظهور فساد و اختلال در جریان اداره کشور را مسدود 

و محدود کنیم.
و  اجرایي  هاي  اینکه همکاري دستگاه  بیان  با  وي 
نظارتي باید در سطحي باشد که مدیران بتوانند با ریسک 
پیشبرد  براي  لازم  تصمیمات  دغدغه  بدون  و  پذیري 

بحران  مدیریت  گفت:  کنند،  اتخاذ  را  خود  هاي  برنامه 
توأم با ریسک پذیري در دوران تحریم یک اصل است و 
اگر دستگاه هاي اجرایي از تصمیم گیري سریع و مطابق 
روبرو  دشواري  با  کشور  اداره  بمانند  باز  روز  شرایط  با 

خواهد شد.
معاون اول رییس جمهور ادامه داد: مدیران اجرایي 
کشور نباید احساس کنند که در شرایط تحریم عده اي 
قصد مچ گیري و برخورد با آنها را دارند، در عین حال 
باید سازوکاري اندیشیده شود تا ضمن نظارت بر عملکرد 
دستگاه هاي اجرایي زمینه براي بروز هرگونه فسادي از 

میان برود.
اول  رییس  نایب  پزشکیان  دکتر  جلسه  این  در 
بیان اهداف دولت آمریکا  با  مجلس شوراي اسلامي هم 
در راه اندازي جنگي تمام عیار علیه ملت ایران بویژه در 
عرصه اقتصاد، گفت: مطمئن هستم اگر مسئولان صادقانه 
و شفاف با مردم سخن بگویند و شرایط را تبیین کنند 

خواهیم توانست با کمک آنها از مشکلات عبور کنیم.
امور  دادگستري،  وزراي  که  جلسه  این  در 
رییس  مرکزي،  بانک  کل  رییس  دارایي،  و  اقتصادي 

سازمان بازرسي کل کشور، رییس کل دیوان محاسبات 
کشور،  دادستان تهران و رییس سازمان اطلاعات سپاه 
پاسداران و معاون اقتصادي دبیرخانه شورایعالي امنیت 
نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامي عضو  و  ملي 
محاسبات  دیوان  نمایندگان  داشتند،  حضور  نیز  ستاد 
کشور و وزارت اطلاعات و نیز رئیس سازمان اطلاعات 
جداگانه  بصورت  اسلامي  انقلاب  پاسداران  سپاه 
گزارشي از آسیب شناسي هاي انجام شده در خصوص 
و  تبیین  به  و  کردند  ارائه  گذشته  دوره  هاي  تحریم 
شکل  و  ها  استفاده  سوء  تخلفات،  بروز  دلایل  تشریح 
و  پرداختند  هاي گذشته  تحریم  دوره  در  فساد  گیري 
پیشنهاداتي نیز براي جلوگیري از عدم تکرار فساد در 

ارائه کردند. شرایط مشابه 
دیدگاه  و  نظرات  حاضر  اعضاي  نشست  این  در 
مواجهه  در  گذشته  تجارب  خصوص  در  را  خود  هاي 
که  هایي  استفاده  سوء  و  شناسي  آسیب  ها،  تحریم  با 
ممکن است به دلیل مختل شدن جریان رسمي اقتصاد 
هاي  دستگاه  روساي  کردند. همچنین  ارائه  کند،  بروز 
نظارتي حاضر در جلسه در خصوص چگونگي همراهي 
مقابله  براي  اجرایي  با دستگاه هاي  و هماهنگي کامل 
در  مقرر شد  و  کردند  نظر  تبادل  و  بحث  ها  تحریم  با 
جلسات آینده با حضور مسئولین اجرایي و نظارتي این 

موضوع دنبال شود.
در این جلسه مقرر شد دبیرخانه ستاد با برنامه ریزي 
نظارتي  اجرایي و  از دستگاه هاي  منسجم ضمن دعوت 
براي حضور در جلسات آینده ستاد و نیز دریافت نظرات 
آنها در زمینه آسیب شناسي بسترهاي فسادزا در دوران 
تحریم و اخذ راهکارهاي عملیاتي جهت مقابله با مفاسد 
کار جلسات  ربط،  دستور  از دستگاه هاي ذي  اقتصادي 
آینده ستاد را براي پرداختن بیشتر به این موضوع تنظیم 
از وقوع هر  اتخاذ تصمیمات مقتضي در ستاد  با  تا  کند 

گونه فساد در دوران تحریم جلوگیري شود.

نهاوندیان می گوید: رفتار عامه مردم را باید از برخی سوداگران و اختلالگران 
بازار جدا کرد و دولت تلاش می کند برای مردم اطمینان و آرامش خاطر ایجاد کند.
دولت اجازه نمی دهد اشخاصی ارز 4 هزار و ۲۰۰ تومانی دریافت کنند و کالا های 
تولید شده یا وارداتی را با نرخ های موهوم به مصرف کننده بفروشند. اگر اعتقاد 

داریم کالایی بی دلیل گران است نباید آنرا خریداری کنیم 
محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رئیس جمهور در برنامه گفت وگوی ویژه 
خبری در وضعیت این روزهای بازار در کشور، با اشاره به مصوبات آخرین جلسه 
هیئت دولت گفت: این جلسه به منظور ساماندهی بازار بود و وزارت صنعت معدن و 
تجارت گزارشی ارائه و عوامل را بررسی کرد و درخواست های خود را برای تصویب 
ارائه داد. نگرانی هایی مبنی بر نوسانات قیمت کالاها برای مردم بوجود آمده و آنها 
خواستار این هستند که بدانند چه اتفاقاتی افتاده و دولت باید افق های آینده را 
ترسیم کند.نهاوندیان با بیان اینکه وضعیت امروز عرضه کالا، نگرانی ندارد، ادامه داد: 
در موضوع تقاضا مشکل داریم؛ با تصمیمات در بازار ارز در رابطه با خروجی قیمت 
ها فکرهایی کردیم.مردم به دنبال حفظ نقدینگی خود هستند، مهم است که بدانیم 
آیا تعادل نداشتن بازار واقعی است یا فقط با نگرانی ها بوجود آمده است. شاخص 
واقعی اقتصاد نشان می دهد که در طرف عرضه رشد داشته ایم و این رشد در تولید 
داخلی هم قابل مشاهده است و بدون احتساب نفت ۶/4 دهم درصد رشد کرده ایم.
در واردات هم افزایش داشته ایم و عرضه کل در اقتصاد بالا رفته و صادرات رشد 
خود را به وضوح نشان داده است.تعادل نداشتن بازار در برخی حوزه ها از احساس 
ذهنی سرچشمه می گیرد، اگر احساس تورمی در افراد وجود داشته باشد، سبب 
ایجاد تورم می شود.معاون اقتصادی رئیس جمهور با بیان اینکه باید رفتار مردم را 
از سوداگران اختلالگر در بازار جدا کنیم، خاطرنشان کرد: در تصمیمات جدید 
اقتصادی کشور به دنبال این هستیم که در برابر جنگ اقتصادی تدابیری بیاندیشیم 

و آماده چالش های رو به روی خود باشیم.
وی ادامه داد: در این چالش باید آرامش آحاد مردم را حفظ کنیم و به آنها 
نشان دهیم مشکلی وجود ندارد؛ برای مثال در بخش گندم و شکر وضعیت ما خوب 
است و نیازهای مردم تامین می شود و  نه تنها کالاهای اساسی بلکه کالاهای حیاتی 

هم در وضعیت خوبی به سر می برند.
نهاوندیان با اشاره به اینکه دولت مصمم است که نیازهای مردم را تامین کند، 
اظهار کرد: چرخه تامین باید مورد نظارت قرار گیرد و هدف از جلسه امروز همین 
موضوع بود و دستگاه ذی ربط باید بررسی کند، دولت اجازه نمی دهد کسی دلار 

4۲۰۰ تومانی بگیرد و سپس با نرخ های بالا به مصرف کننده بفروشد.
معاون اقتصادی رئیس جمهور گفت: امروز تمام دستگاه های دولتی، نظارتی 
، اتحادیه های صنفی بر روی بازار نظارت دارند و همکاری همه جانبه ای بین همه 
دستگاه ها صورت می گیرد.سطح آگاهی مردم تا حدی بالا رفته است که مردم به 
دنبال دلیل گران فروشی هستند و از فروشنده علت گرانی را می پرسند. نباید اجازه 
داد سرمایه سرگردانی که در گذشته بخشی از آن صرف قاچاق می شده است 

اکنون با خریداری پراید یا سکه ¬بازار را دچار نوسان کند. 
وی با تایید کمپینی که یکی از ورزشکاران سرشناس درباره تحریم کالاهایی 
که گران شده راه اندازی کرده است، سطح آگاهی جامعه به جایی رسیده است 
که اگر کالایی بی دلیل گران شده باشد مردم آن را نخرند، با اشاره به برخورد با 

سوداگران بازار گفت: مهم تر از برخورد، فرهنگ سازی است، نکته مهم این است 
که علامت های راهنمایی که سیاستگذران ارائه می کنند توسط فعالان اقتصادی 
پذیرفته شود و همانند این علامت ها عمل کنند.اگر رفتار ما متناسب با تعادل 
بخشی اقتصادی باشد رشد خواهیم کرد، اما اگر بر اساس توهم رفتار کنیم همین 

توهم گرانی سبب گران شدن می شود.
اگر شفافیت کامل باشد، زمینه ای برای توهم گرانی و اجحاف نخواهد بود 
نهاوندیان با اشاره به اطلاع رسانی دولت گفت: هنگامی که شفافیت کامل 
باشد زمینه ای برای توهم گرانی و اجحاف نخواهد بود؛ امروز سامانه هایی در کشور 
برای اطلاع رسانی وجود دارد، برای مثال سامانه انبارها که در خصوص موجودی 
انبارها اطلاع رسانی می کنند و به واسطه همین اطلاعات، دیگری توهمی وجود 
نخواهد داشت.اگر کالا گران است و علت گرانی آن  مشخص نیست، نباید آن را 
بخریم. برخی از مردم فکر می کنند که سپرده آنها از بین می رود، اما بازار پول باید 

مردم را راهنمایی کند که به سود و  سرمایه تبدیل شود.
وی با اشاره به بازار سرمایه گذاری تصریح کرد: وظیفه فعالان این است که 
سپرده ها را به سمت اوراق سرمایه گذاری هدایت کنند و پروژه های بزرگ اوراق 
خود را منتشر کنند تا تامین مالی انجام شود .باید سرمایه گذاری در بورس به 
درستی انجام گیرد،  اگر فردی اهل ریسک است باید تحلیل های مناسب را انجام 
دهد تا به شرکت ها و بورس وارد شود، اما اگر فردی ریسک پذیر نیست نباید 

فعالیت مبتنی بر ریسک را انجام دهد.
معاون اقتصادی رئیس جمهور با اشاره به اینکه رابطه بین بازار پول و سرمایه 
باید دیده شود گفت: اگر کسی نگرانی در خصوص قدرت خرید دارد، نباید به 
فعالیت های ریسک پذیری وارد شود. برای مثال در موسسه های مالی غیر مجاز 
پس از فعالیت های بسیار پول مردم پس داده شد و  کشمکش بسیاری داشتیم 
و مردم به امید سود بیشتر در این موسسه ها سرمایه گذاری کردند و به سبب 
رئیس  اقتصادی  برخوردند.معاون  بسیاری  به مشکلات  دادند  انجام  ریسکی که 
جمهور با بیان اینکه صادرکنندگان، تولید کنندگان و واحدهای صنفی درستکار 
نباید نگران باشند گفت: اتحادیه های صنفی، پرچم مقابله با اخلالگران بازار را 
برداشته اند، تمام همت بر این بود تا صادرکنندگان جزء هم بتوانند در بازار های 
جهانی نفوذ پیدا کنند و پرچم ایران را به اهتزاز در آورند.سامانه های نظارتی باید 
در اختیار مردم قرار بگیرد تا خود آنها رسیدگی و گزارش گری های لازم را داشته 
باشند. در تعامل گسترده دستگاه های نظارتی با مردم باید با اقلیتی که می خواهند 
اختلال ایجاد کنند برخورد کرد.دولت توان تامین ارز مورد نیاز به اقتصاد کشور را 
دارد؛ لذا توانایی تامین نیازهای مربوط به کالاهای اساسی و حیاتی کشور را داریم و 

افق پیش رویمان از نظر امکان ارزی از ۳ ماه قبل روشن تر است.
ثبت سفارش 25 میلیارد دلاری واردات کالا از ابتدای امسال تا کنون 
معاون اقتصادی رئیس جمهور با اشاره به سیاست های جدید ارزی گفت: 
اینکه دولت  از  قبل  دارند،  تاکید  بیشتری  بر شفافیت هر چه  تیم سیاستگذار 
آمریکا بخواهد اخلالی در وضعیت اقتصادی کشور و بازار ارز داشته باشد، لازم 
تولیدکنندگان،  برای  تا اطمینان خاطر  اتخاذ شود  تا تصمیمات مورد نظر  بود 
جبهه  سربازان  ما  های  صادرکننده  شود،  ایجاد  کننده  ومصرف  صادرکنندگان 

اقتصادی و عزت اقتصادی کشور هستند و نباید نگرانی داشته باشند.

وی با اشاره به اینکه صادرات در دو ماهه سال جاری نسبت به دو ماهه سال 
۹۶ ، ۲4 درصد رشد داشته است، اما واردات نیم درصد افزایش یافته است لذا، 
خبری از واردات بی رویه وجود ندارد اظهار کرد: سه منبع ارزی برای کشور داریم 
که شامل ارز حاصل از صادرات، نفت و تنوع وسیعی از توان صادراتی می شود، لذا 
باید برای این سه گروه با توجه به ویژگی های آنها سیاست گذاری کنیم. تاریخ 
از 1/1/۹7 تا ۲7/۳/۹7 بیش از ۲۰ میلیارد دلار ارز تخصیص داده شده که از این 
میزان 1/11 میلیارد دلار از طریق ارز در اختیار بانک مرکزی، 5/5 میلیارد دلار از 

ارز حاصل از پتروشیمی ها و 7۶۶ میلیون دلار از طریق اشخاص بوده است.
وی با اشاره به اینکه از این رقم جمعاً ۹ میلیارد و 7۰۰ میلیون دلار برای 
واردات تامین شده، ادامه داد: در دو هفته آینده تصمیمات جدیدی در یک سیستم 
شفاف و در جهت تصمیمات سه ماه قبل ارزی دولت گرفته می شود.کسانی که 
مصارف معقول ارزی دارند نباید نگران تصمیمات جدید باشند. دولت توان تامین 
ارز مورد نیاز کشور را از ارز حاصل از فروش نفت، صادرات پتروشیمی، سنگ های 

معدنی و فولاد و تنوع گسترده ای از توان صادراتی کشور دارد.
نهاوندیان با اشاره به ثبت سفارش ۲5 میلیارد دلاری واردات کالا از ابتدای 
امسال تا کنون اظهار کرد: نرخ ارز با نرخ پایین تامین شده است، برخی ها تقاضای 
بیش از حد داشته اند و عده ای نیز می خواهند قیمت را بالا بدهند که از آن سوء 
استفاده کنند.برای برخورد با چالش ها نیاز به تصمیم گیری های قوی داریم، در 
مواجهه با چالش های پیش رو تصمیمات جدی ، ریشه ای و فوری می توانیم اتخاذ 
کنیم، لذا در برخی از تصمیمات به همکاری سه قوه نیاز داریم. مردم باید از آرامش 
و امنیت اقتصادی خودشان حراست کنند و در این راستا سران سه قوه و سیاست 
گذاران نیز به مردم کمک خواهند کرد تا رشد اقتصادی که در کشور ایجاد شده 

ادامه پیدا کند.
آمریکا در تصمیم خود برای خروج از برجام، گل به خودی زده است 

وی تصریح کرد: دومین شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران سه قوه امروز 
با هدف چالاکی بیشتر سیستم تصمیم گیری برای روبرو شدن با مسائل ساختاری 
در اقتصاد و تصمیم گیری های فوری برگزار می شود، موضوع نشست امروز بحث 
های دو سه هفته گذشته ستاد اقتصادی دولت، ساماندهی بازار، مواجهه با تهدیدات 

تحریمی و طرح نیازهای قانونی یا غذایی مشکلات اقتصادی کشور است.
معاون اقتصادی رئیس جمهور با بیان اینکه آمریکا در تصمیم خود برای خروج 
از برجام، گل به خودی زده و تنها مانده است و اکنون بیشتر کشورهای جهان کنار 
ایران ایستاده اند، گفت: درجه اولویت گروه های کالایی با هم متفاوت است؛ می 
توان رابطه معناداری بین منابع و مصارف ارزی متفاوت داشته باشیم، اگر تسهیل 
در نحوه دسترسی به ارز داشته باشیم، ارز می تواند همان نرخ را داشته باشد و 

اما نیاز به واردات یا صادرات می تواند منابع خاص را به مصارف خاص وصل کند.
نهاوندیان با اشاره به اینکه بی همگان به سر شود بی تو به سر نمی شود 
گفت: با همراهی مردم هر تصمیمی به نتیجه می رسد. با قدری صبوری مشکلات 
حل خواهد شد، گمرک داده های تاریخی چند دهه کشور را دارد، لذا تعرفه ها 
و آمار واردات از سال های گذشته در سامانه جامع تجاری وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و گمرک موجود است، ما برای همه شرایط آمادگی داریم و تصمیم به 

موقع می گیریم .

دکتر جهانگیری در جلسه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی تاکید کرد:

پرچم مبارزه با فساد را بالا نگه خواهیم داشت

معاوناقتصادی:»توهمگرانی«موجبگرانیمیشود
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سرلشکر جعفری: توان افزایش برد موشکی را داریم 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: پیروزی یمن نزدیک است و 
در روزهای اخیر شاهد شکست ائتلاف بزرگ امریکایی ها و اروپایی ها با کشورهای 

مرتجع منطقه در بندر الحدیده هستیم. 
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری طی سخنانی در همایش بسیج اساتید 
که با عنوان »استاد در تراز انقلاب« در دانشگاه تهران برگزار شد، اظهار داشت: 
ما باید ببینیم استاد تراز انقلاب اسلامی در کجا پرورش می یابد؟ صرفا در محیط 
علمی یا در محیط  مبارزه و جهاد و با استفاده از علم که پاسخ را باید در مولفه 

دوم جستجو کرد.
وی اضافه کرد: البته استاد تراز انقلاب اسلامی باید در محیط های غیر علمی 
هم فعالیت داشته باشد و بدانیم که عرصه جهاد امروز برای اساتید در داخل کشور 
و ساختن کشور است.جعفری با بیان اینکه به شدت نیازمند مجاهدت و تلاش 
علمی در عرصه های اجتماعی هستیم، گفت: اساتید بسیجی و انقلابی باید در 

عرصه حل معضلات اجتماعی پیشتاز باشند.
فرمانده سپاه، تطبیق علوم انسانی مورد نیاز کشور با علوم اسلامی را ازجمله 
اولویت ها دانست و افزود: این یک عرصه جهادی است که باید در آن کار شود.

جعفری با اشاره به گذشت 4 دهه از پیروزی انقلاب اسلامی، تصریح کرد: 4۰ 
سال ایستادگی و مقاومت انقلاب اسلامی با وجود این همه دشمن و کینه و توطئه 

دشمن چیز کمی نیست و به یک معجزه شبیه است.
وی اظهار داشت: مقام معظم رهبری، انقلاب را دارای 5 مرحله می دانند و ما 
اکنون در مرحله سوم آن هستیم.فرمانده سپاه گفت: مرحله اول، پیروزی انقلاب 

و مرحله دوم تثبیت نظام بود که 4۰ سال طول کشید و
مرحله سوم، اسلامی شدن دستگاه های نظام و جامعه است که سال های 

زیادی زمان لازم دارد.
جعفری با تاکید بر اینکه نمی توان انقلاب اسلامی را از جمهوری اسلامی 
جدا کرد، افزود: در این 4۰ سال، انقلاب اسلامی دستاوردهای زیادی داشته است 
که از جمله آ«ها بیداری اسلامی و اثرات انقلاب اسلامی در منطقه و جهان است.
وی ادامه داد: تاکنون پیروزی های پی در پی نصیب جبهه انقلاب اسلامی 
شده است مثل پیروزی ملت های لبنان و عراق و سوریه که در پی تبعیتشان از 

انقلاب اسلامی صورت گرفت.
فرمانده سپاه گفت: پیروزی یمن نزدیک است و در روزهای اخیر شاهد 
شکست ائتلاف بزرگ امریکایی ها و اروپایی ها با کشورهای مرتجع منطقه در 

]بندر[ الحدیده هستیم.
جعفری اظهار داشت: شکستهای پی ذر پی استکبار که در مقابل انقلاب 

اسلامی صف کشیده اند از دیگر دستاوردهای بزرگ انقلاب اسلامی است اما در 
داخل، درصد کمی از اهداف انقلاب اسلامی محقق شده و باید تلاش زیادی در 

این حوزه صورت بگیرد.
وی اضافه کرد: عدالت اجتماعی و رشد مادی و معنوی جامعه با الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت، رشد اخلاق در جامعه، حل مشکلات اقتصادی معیشتی 
مردم که با دشمنی دشمنان و سوءمدیریت در داخل به معضل تبدیل شده از 

جمله مواردی است که باید برای رسیدن به آنها کار کنیم.
فرمانده سپاه تاکید کرد: حرکتمان در مرحله سوم و رسیدن به اهداف انقلاب 
مثبت نیست و کُند است.جعفری در ادامه گفت: اشتباهی که برخی دارند این 
است که سپاه را یک نیروی صرفا نظامی می دانند درحالیکه سپاه فقط نظامی 
نیست و از ابتدا هم نظامی نبود بلکه سپاه در همه عرصه های اجتماعی فعال 
است.وی تصریح کرد: مشکل ما در کشور و در کُندی حرکت در مراحل سوم 
انقلاب و پیشبرد اهداف، سبک مدیریت اجرایی و مبانی فکری و یا دیدگاه های 

فکری در عرصه های مختلف است.
فرمانده سپاه اظهار داشت: جنگ ما برای دفاع از انقلاب و یک جنگ عقیدتی 
بود که رزمندگان داوطلبانه در آن شرکت می کردند درحالیکه در دنیا اینگونه 

نیست و سربازان به زور در جنگ شرکت می کنند.
جعفری با اشاره به سال های ابتدایی انقلاب و دفاع مقدس گفت: تفکر مادی 
و کلاسیک که بنی صدر نماد آن بود در 17 دی ماه 5۹ به شکست رسید و بعد 

از چند ماه هم دیدیم که از کشور فرار کرد.
وی در ادامه سخنان خود، شهید علی صیاد شیرازی را به عنوان یک استاد 
تراز انقلاب اسلامی در عرصه نظامی معرفی کرد و افزود: این شهید بزرگوار اگرچه 
در ارتش آموزش دیده بود ولی دیدگاه کلاسیک نداشت و دیدگاهش حضور 
داوطلبانه در جنگ بود. برای همین در کنار فرمانده کل سپاه قرار گرفت و این 

اتحاد موجب پیروزی های بزرگی شد.
فرمانده سپاه تاکید کرد: دیدگاه کلاسیک، اگرچه علمی است اما به درد 

کشور مردمی ما نمی خورد.
جعفری گفت: ما در اداره کشور هم دچار چنین مشکلی هستیم. مدیریت در 

صحنه های مختلف باید بومی و منطبق بر شرایط انقلاب اسلامی باشد.
وی خاطرنشان کرد: جهاد علمی در عرصه های علوم انسانی یک نیاز جدی 

است.
فرمانده سپاه در بخش دیگری از سخنان خود در جمع اساتید بسیجی در 
دانشگاه تهران اظهار داشت: ارتش امریکا با همه توان در برابر مقاومت مردمی 

عراق کاری از پیش نبرد و ارتش اسرائیل نیز ظرف ۳۳ روز در برابر یک گروه 
نظامی آموزش دیده انقلاب اسلامی شکست خورد.

جعفری افزود: اینکه دوست و دشمن جمهوری اسلامی را در عرصه دفاع و 
امنیت موفق می دانند، بدلیل حاکمیت تفکر جهادی ناب محمدی و اتکا به مردم 

در این حوزه است.
وی گفت: سپاه امنیت را در جنوب شرق بصورت صدرصدی ایجاد کرده و ما 

این ادعا را داریم چون امنیت را بدست خود مردم سپرده ایم.
فرمانده سپاه تصریح کرد: در اداره کشور غیر از عرصه دفاع و امنیت، در هیچ 
عرصه ای تفکر ناب انقلابی و جهادی مختص انقلاب اسلامی حاکم نبوده و نشده 
است که باید حاکم شود. البته این متکی به آرا مردم است و باید این تفکر به 
مردم معرفی شود.جعفری گفت: رقابت ها و سیاست ها در یک چرخه غلط افتاده 

و این مشکل کشور است.
وی همچنین بزرگترین مانع پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی در داخل کشور 
را جریان فکری مقابل جریان اسلامی ناب دانست و افزود: آخرین اقدام آنها نامه 
یکصد نفری است که جمهوری اسلامی با ترامپ مذاکره کند؛ اینها با امریکا و 

دشمن مردم همراهی کرده و زمینه را فراهم می کنند.
فرمانده سپاه افزود: اگر بگوییم این صد نفر مامور فضاسازی برای مذاکره با 

ترامپ نبودند، حتما تعداد قابل توجهشان مامور بودند.
جعفری، برجام را یک موضوع استثنایی دانست و گفت: در این موضوع 

رهبری اجازه دادند که نتیجه اش بی اعتمادی امریکا بود که مشخص هم شد.
وی خاطرنشان کرد: رهبر کره شمالی، انقلابی بود اما انقلاب کمونیستی نه 

اسلامی و آخر سر هم سازش کرد اما ما دستور سازش نداریم.
فرمانده سپاه با اشاره به سخنان اخیر رئیس جمهور مبنی بر اینکه »مگر 
ملت ها و دولت ها دیوانه اند که بروند با امریکا مذاکره کنند«، گفت: با این بی 

اعتمادی حالا ما نمی دانیم به اینها )صد نفر( دیوانه بگوییم یا چیز دیگر.
جعفری خاطرنشان کرد: البته افراد می توانند اظهار نظر کنند و کسی هم با 

آنها کاری ندارد اما بدانند که اقداماتشان چه تاثیری دارد.
وی با اشاره به اظهار نظر اندیشکده وابسته به کنگره امریکا که اعلام کرده 
ایران بزرگترین زرادخانه موشکی منطقه را دارد، تصریح کرد: توان موشکی ما که 

متکی به توان علمی است.
فرمانده سپاه گفت: ما توان افزایش برد موشک ها به بیش از دو هزار کیلومتر 
را داریم ولی فعلا این سیاست ما نیست زیرا بسیاری از اهداف ما و منافع دشمن در 
همین برد دو هزار کیلومتر است لذا امریکایی ها در حوزه نظامی ورود نمی کنند.


